
Z á p i s 

z 2. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Rájec, 

konaného dne 14. listopadu 2022 v 18:00 hodin v KD v Rájci. 

 

 

Přítomni: p. Vladimír Hroch, Ing. Jan Leimer, p. Martin Smička, Mgr. Josef Zika,  

                      Ing. František Žák, Bc. Jan Beran, Ing. Marek Papoušek – zastupitelé obce 

 

 

Občané dle prezenční listiny.  

 

 

 

Zasedání Zastupitelstva obce Rájec bylo zahájeno v 18:05 hodin starostou obce panem 

Vladimírem Hrochem. Starosta konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno a informace podle 

§ 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Rájec zveřejněna v souladu se 

zákonem po dobu nejméně 7 dní před zasedáním, a to od 4. listopadu 2022 do 14. listopadu 2022 

včetně. Současně byla tato informace zveřejněna na „elektronické úřední desce“ a vyhlášena 

místním rozhlasem. 

Zápis z 1. ustavujícího veřejného zasedání ověřovatelé zápisu bez námitek ověřili svým 

podpisem. 

Starosta přivítal všechny přítomné a konstatoval, že dle prezenční listiny je přítomno všech sedm 

členů zastupitelstva a zasedání zastupitelstva obce je usnášeníschopné. 

 

 

Zapisovatelka: p. Eva Ospálková 

Ověřovatelé zápisu: Ing. Jan Leimer, Ing. Marek Papoušek 

 

 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úředních deskách v tomto znění: 

 

 

Navržený program: 

2022.2.1 Schválení programu 

2022.2.2 Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce 

2022.2.3 Rozpočtová opatření 

2022.2.4 Výběrové řízení na protipovodňová opatření – rozhlas  

2022.2.5 Příkaz k provedení inventur za rok 2022 

2022.2.6 Podání žádosti o dotaci z MMR – projekt úřad  

2022.2.7 Podání žádosti na Olomoucký kraj o dotaci pro JSDH, POV 2023 

2022.2.8 Podání žádosti o dotaci na kanalizaci 

2022.2.9 Různé 

 

 

Před hlasováním dal starosta možnost vyjádřit se k návrhu programu všem přítomným. Žádný 

návrh na úpravu programu nebyl podán. 

 

 

ad 2022.2.1 Schválení programu 

Hlasování o navrženém programu: Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0  
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ad 2022.2.2 Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce 

Místostarosta Mgr. Josef Zika zhodnotil plnění úkolů z minulého zasedání zastupitelstva obce: 

1. Podílet se na připravovaných akcích – Ing. František Žák informoval, že 5. listopadu proběhla 

závěrečná schůze cyklistů Moravského poháru. V roce 2023 chtějí pořadatelé opět uskutečnit 

v Rájci časovku jednotlivců Moravského poháru 2023 a v rámci závodu by měla být vypsaná 

kategorie pro místní občany – cyklisty.  

Starosta dodal, že 3. prosince se bude konat Mikulášská nadílka, kterou pořádá SK Rájec, spolek 

a připravuje se tradiční zpívání koled před hasičskou zbrojnicí. Úkol trvá. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

2. Příprava podkladů k rozhodnutí o případném vkladu obecního vodovodu do majetku VHZ 

Šumperk, a.s. – Zastupitelé byli starostou informování, že zvolení členové kontrolního a 

finančního výboru se prozatím nesešli a nebyli seznámeni s podklady a dostupnými 

informacemi. Úkol trvá. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

ad 2022.2.3 Rozpočtová opatření 

Rozpočtové opatření č. 7/2022 bylo schváleno dne 31. října 2022. Rozpočet příjmů byl navýšen 

o 1 107 000 Kč. Rozpočet výdajů byl zvýšen o 335 000 Kč. Přebytek 772 000 Kč byl v části 

financování zaúčtován jako vratka do hospodaření minulých let. 

Rozpočtové opatření bylo dle pověření zastupitelstva schváleno starostou a místostarostou. 

Zastupitelé byli s rozpočtovými změnami seznámeni. Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

ad 2022.2.4 Výběrové řízení na protipovodňová opatření – rozhlas  

Proběhlo výběrové řízení, kterého se ze zastupitelů obce zúčastnili Ing. Jan Leimer,  

Bc. Jan Beran a Mgr. Josef Zika. Osloveny byly tři firmy a nabídku podala jen jedna firma 

EMPEMONT s.r.o., která je dodavatelem stávajícího rozhlasu. Společnost zodpověděla dotazy a 

nový rozhlas bude splňovat všechny podmínky Ministerstva vnitra ČR.  

Zastupitelé byli s výsledkem výběrového řízení seznámeni a neměli připomínky. 

Hlasování o schválení výsledku výběrového řízení, uzavření smlouvy a pověření starosty 

k podpisu smlouvy s firmou EMPEMONT s.r.o. v rámci projektu „Pořízení 

protipovodňového opatření – rozhlas“:      

       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

 

 

ad 2022.2.5 Příkaz k provedení inventur za rok 2022 

Starosta obce vyhlásil nařízení k provedení řádné inventarizace majetku, pohledávek a závazků 

obce Rájec ke dni 31. prosince 2022. Seznámil přítomné s Plánem inventur, který obsahuje mimo 

jiné jmenovité složení inventarizačních komisí. Proškolení členů inventarizačních komisí se 

uskuteční do konce měsíce prosince 2022. Inventarizační zpráva musí být zpracována nejpozději  

do 31. ledna 2023. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
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ad 2022.2.6 Podání žádosti o dotaci z MMR – projekt úřad  

V loňském roce se nepodařilo získat dotaci na projekt „Zázemí obecního úřadu v Rájci“. 

Začátkem prosince 2022 má být vyhlášená výzva v rámci Programu MMR Podpora obnovy a 

rozvoje venkova v dotačním titulu Rekonstrukce a přestavba veřejných budov. Dotace by měla 

činit 70% z ceny. Nyní probíhá přehodnocení celkové částky projektu vzhledem k inflaci. Při 

získání dotace by realizace projektu byla v roce 2023.   

Zastupitelé byli se všemi podklady seznámeni, připomínky nebyly vzneseny. 

Hlasování o schválení podání žádosti o dotaci z MMR ČR v rámci dotačního titulu 

Podpora obnovy a rozvoje venkova v roce 2023 na projekt „Zázemí obecního úřadu 

v Rájci“. 

      Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

 

 

ad 2022.2.7 Podání žádosti na Olomoucký kraj o dotaci pro JSDH, POV 2023 

Olomoucký kraj bude v příštím roce opět poskytovat dotace ze svého rozpočtu. Starosta 

informoval o záměru podat žádost o dotaci na zajištění akceschopnosti JSDH obce v rámci 

programu „Pravidla JSDH 2023“. Dotační titul je vyhlašován koncem roku 2022 a podání žádosti 

má být schváleno zastupitelstvem obce. 

V rámci projektů financovaných z rozpočtu Olomouckého kraje z Programu obnovy venkova 

2023 je možné žádat o dotaci na veřejné osvětlení v části obce na „horním konci“, kde je již 

přeloženo vedení nízkého napětí do země. Jiný dotační titul, který zahrnuje kompletní celé nové 

osvětlení, není. Připomínky nebyly vzneseny. 

Hlasování o schválení podání žádostí o dotaci z rozpočtu Olomouckého kraje, a to v rámci 

Programu na podporu JSDH na pořízení a opravy vybavení JSDH obcí – Pravidla 2023 

a dále v rámci projektu financovaného z rozpočtu Olomouckého kraje z Programu obnovy 

venkova 2023 na nové veřejné osvětlení:     
      Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 

 

 

ad 2022.2.8 Podání žádosti o dotaci na kanalizaci 

Starosta obce přítomné informoval, že se připravuje podání žádosti o dotaci na stavbu splaškové 

kanalizace v Rájci u SFŽP ČR, který má vyhlásit druhou výzvu. Probíhají přípravné práce s  

Ing. Klárou Calábkovou na získání úvěru a násleným ručením obecním majetkem a dále ověřování 

nabídkové ceny firmy vybrané ve výběrovém řízení. Na dalším veřejném zasedání  budou sděleny 

další informace.  

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

ad 2022.2.9 Různé 

1. Dílčí přezkoumání hospodaření obce 

Dne 10. listopadu 2022 pracovníci Krajského úřadu Olomouckého kraje provedli dílčí 

přezkoumání hospodaření obce Rájec. Kontrola se týkala období od 1. ledna do 10. listopadu 2022. 

Při dílčím přezkoumání hospodaření obce nebyly zjištěny chyby a nedostatky. Starosta vyjádřil 

poděkování za vedení účetnictví p. Věře Domluvilové a za pomoc při kontrole p. Ivaně Bubelové.  

Zastupitelstvo bere na vědomí 
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2. Zpráva o uplatňování územního plánu obce 

Ing. arch. Václav Doležal z odboru rozvoje a územního plánování zpracovává zprávu o 

uplatňování územního plánu Rájce. Zpráva se bude ještě připomínkovat po formální a jazykové 

stránce, ale nebude se zasahovat do technického řešení plánu. Poté bude následovat projednání 

s dotčenými orgány. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

3. Informace – prostory pro administrativní zázemí SK Rájec, spolku 

SK Rájec, spolek hledá vhodný prostor pro administrativní zázemí k zajištění činnosti spolku. 

Byl navržený prostor místní knihovny, kde by se vyčlenilo místo pro kancelářský stůl, počítač, 

tiskárnu, skříň na dokumenty a drobný majetek. Starosta upozornil přítomné členy spolku, že 

prostor by měl sloužil jako kancelář, ne skladiště. Měl schůzku s vedoucí Městské knihovny 

Zábřeh, kde se jí optal na vytvoření komunitního centra v prostorách knihovny. Ta se na danou 

věc bude informovat. Ještě se s touto možností nesetkala. Vyřešit by se musela mimo jiné 

hmotná odpovědnost knihovny a požární bezpečnost, kde knihovny spadají do zvláštního režimu. 

Starosta uvedl, že do knihovny se plánuje připojit internet a v budoucnu využít prostor jako 

volební místnost. Další návrh byl prostor družstevní výdejny. Starosta informoval, že 

v budoucnu po případném zrušení této výdejny počítá s rozšířením školní kuchyně o tento 

prostor. Dále uvedl, že po přemístění kanceláře obecního úřadu do nových prostor, se plánuje 

vybudovat další obecní byt.  

Paní Tereza Klimešová odpověděla, že drobné sportovní vybavení by bylo umístěné v uzavřené 

skříni a spolek je schopen platit pronájem za užívaný prostor. 

Paní Marcela Strašilová informovala, že spolek by získal i dotaci na rekonstrukci. 

Starosta uvedl, že se čeká na vyjádření vedoucí knihovny v Zábřehu, a poté bude schůzka se 

zástupci SK Rájec, spolku. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

4. Informace k dětskému hřišti 

Konala se schůzka s dodavatelem vybavení dětského hřiště pro starší děti ve věku 7-13 let. 

Přítomen byl p. Vladimír Hroch a Ing. Jan Leimer. Dle vybraných prvků se hledalo vhodné 

místo, kde by se hřiště umístilo. V úvahu připadl prostor v parčíku naproti Hubáčkovým a  

u Antoníčka. Řešila se i dostupnost pro využití školou. Travnaté hřiště za školou by bylo 

nejvhodnější, ale pozemky nejsou obecní. Vybrané prvky potřebují dostatečný prostor, což 

v parčíku není. Místo u Antoníčka je mimo centrum obce. Dále se bude jednat s majiteli 

pozemků o jejich odkoupení do vlastnictví obce. 

Ing. Marek Papoušek dal návrh umístit část prvků za obecní stodolu a další do parčíku.  

Po odkoupení pozemků pod hřištěm přesunout stávající vybavení na travnaté hřiště za školou. 

Zeptal se, do kdy je potřeba podat žádost o dotaci. Starosta odpověděl, že dotace na dětské hřiště 

jsou vyhlášeny průběžně. Nyní do konce ledna 2023. Firma vypracuje studii a podá žádost.  

Ing. Jan Leimer navrhl sejít se, fyzicky projít navrhované prostory a prodiskutovat řešení  

na místě. Zastupitelé se domluvili na schůzce 16. listopadu 2022 v 15:00 hodin za obecní 

stodolou.  

Zastupitelstvo bere na vědomí 
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Diskuse: 

Paní Marcela Strašilová vznesla dotaz ohledně nové přípojky NN k budově na hřišti. Starosta 

odpověděl, že přípojka NN je v řešení projektanta Ing. Miloše Caldy. O realizaci projektu vedení 

NN do země ve zbytku obci nejsou zatím žádné informace. 

 

Ing. Marek Papoušek se dotázal, kdy se provede ořez stromů po cestě k Antoníčkovi. Starosta 

uvedl, že již se řeší s p. Václavem Blankou a hledá se vhodný termín.  

 

Bc. Jan Beran se informoval o řešení obecně prospěšných prací. Starosta oznámil, že je již 

vyřešeno. 

 

Starosta poděkoval přítomným za účast a veřejné zasedání ve 19:05 hodin ukončil. 

 

V Rájci dne 14. listopadu 2022 

Zapsala: Eva Ospálková 

 

 

 

..........................................................                                  ................................................... 

        ověřovatelé zápisu                              starosta obce 
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